
 
 

LAEVA    VALLAVOLIKOGU 
 

 
ISTUNGI PROTOKOLL                                                                                                                              

 

Laeva                                             30. 10. 2012  nr 35 

 

Algus kell 15.30, lõpp kell 17.45 

Juhatas Elviire Villa 

Protokollis Juta Mäesepp 

Osa võtsid volikogu liikmed: Jüri Koster, Karmen Kukk, Arvo Pennonen (lahkus kell 17.10), 

Kaido Põdersoo,  Külli Suvi, Endel Sõster, Elviire Villa.     

Puudusid: Priit Raidvee, Ivar Ordning 

Osalesid:  vallavanem Aare Olgo, abivallavanem Kaimo Puniste, finantsjuht-pearaamatupidaja 

Ulvi Viilvere, vallasekretär Helen Mägi, maa ja keskkonnaspetsialist Kadri Lepasaar, lasteaia 

direktor Merle Raiküla. 

 

1. Vallavanema infominutid  

2. Laeva valla arengukava aastateks 2012-2025 muutmine 

3. Laeva valla eelarvestrateegia aastateks 2013-2016 

4. Laeva valla eelarve koostamise, vastuvõtmise, täitmise ja aruandluse kord 

5. Laeva Lasteaia põhimäärus 

6.  Kohalike teede teehoiukava kinnitamine aastateks 2013-2016 

7. Raudoja (katastriüksus 38301:004:0060) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete 

määramine 

 

Volikogu liige Arvo Pennonen tegi ettepaneku 3.päevakorrapunkt viia viimaseks s.o. 7. 

päevakorrapunktiks. 

Ettepaneku poolt oli 5 volikogu liiget, vastu 2 volikogu liiget. 

 

Seega kinnitati järgmine päevakord: 

1. Vallavanema infominutid  

2. Laeva valla arengukava aastateks 2012-2025 muutmine 

3. Laeva valla eelarve koostamise, vastuvõtmise, täitmise ja aruandluse kord 

4. Laeva Lasteaia põhimäärus 

5.  Kohalike teede teehoiukava kinnitamine aastateks 2013-2016 

6. Raudoja (katastriüksus 38301:004:0060) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete 

määramine 

7. Laeva valla eelarvestrateegia aastateks 2013-2016 

 

 

1. Vallavanema infominutid  

Vallavanem Aare Olgo andis ülevaate vallavalitsuse tegemistest volikogu istungite vahelisel 

perioodil. Volikogu võttis info teadmiseks. 

 

 

 



 

2. Laeva valla arengukava aastateks 2012-2025 muutmine 

Kuulati abivallavanem Kaimo Puniste selgitusi eelnõu kohta. Avalikul väljapanekul arengukavale 

parandus-ja muudatusettepanekuid ei tehtud. 

Istungi juhataja juhtis tähelepanu asjaolule, et  normitehnika järgi peab eelnõu pealkiri  olema 

Laeva Vallavolikogu 20.12.2011. a määruse nr 50 “Laeva valla arengukava aastateks 2012-2025 

vastuvõtmine” muutmine ja avalikustamisel oleks pidanud selgelt näha olema, mida arengukavas 

muudetakse,  kasutama erinevat värvi näiteks. 

Arvo Pennonen ütles, et arengukava tekstis on tegemata redakstsioonilised parandused (2.2.1 

juhtimine, 2.4.1 maafond- Moreeni kruusakarjäär puudu, 2.4.4- Veoliat ei ole enam, 2.4.11-

loetleda kõik tuletõrje veevõtukohad, keskkonnaseisund-Laeva jõgi, üldharidus (2013 õpilaste arv 

on praegu 53) jne. 

Istungi juhataja selgitas, et enne avalikustamisele suunamist, st eelmisel volikogu istungil lepiti 

kokku, et arutatakse ainult strateegilisi eesmärke ja teksti osa muutmist ei arutata.  

Seejärel pani istungi juhataja hääletusele  määruse eelnõu vastuvõtmise koos pealkirja 

parandusega. 

Poolt oli 4 volikogu liiget, vastu ei olnud ja erapooletud olid 3 volikogu liiget.  

Kuna arengukava vastuvõtmine ja muutmine nõuab volikogu koosseisu häälteenamust, siis lepiti 

kokku, et kõik redaktsioonilised parandused viiakse määruse eelnõusse sisse ja arengukava 

muutmist menetletakse edasi järgmisel volikogu istungil. 

Veel arutati selle päevakorra punkti all kinnituse andmist Emajõe Veevärk AS 05.10.2012. a. nr 

kirjale AR/294. 

Vallavanem Aare Olgo selgitas, et 2012. a alguses pani Emajõe Veevärk As koostöös kohalike 

omavalitsustega kokku investeeringute plaani 5 aastaks, kooskõlastades plaanitavad investeeringud 

ja tegevused igas omavalitsuses aastate lõikes, nüüd soovib ta saada kinnitust, et prognoossummad 

vee- ja kanalisatsioonirajatistega seotud investeeringuteks on kaasatud omavalitsuse 2014. a 

eelarvesse.  Investeering hõlmaks 2 objekti: isevoolse reoveetorustiku rekonstrueerimist Aiu 

kinnistult reoveepuhastisse ja kaupluse pumpla rekonstrueerimist.  

Vallavalitsus leidis, et kaupluse pumpla võiks rekonstrueerida, isevoolne reoveetorustik võiks aga 

rekonstrueerida 2017. aastal või hiljem. 

Vallavanem küsis, milline on volikogu seisukoht? 

Toimus arutelu. 

Arvo Pennonen soovis teada, kui palju on Emajõe Veevärk Laeva piirkonna peale kapitalifondi 

raha kogunud? 

Elviire Villa arvas, et võib olla oleks vaja ka reoveetorustik investeeringutesse sisse lülitada, sest 

siis saaks Laevas kõik biotiiki suunduvad trassid üle tehtud. Praegu on võimalus teha kõik 

väljastpoolt tuleva rahaga ära, omaosalus oleks ju küllaltki väike?  

Tiit Sangla väitis, et praegune isevoolne reoveetorustikutrass on väga heas korras, kaevud on 

korralikud, pole vajunud, see trass peab vastu  veel mitukümmnend aastat. 

Volikogu liikmed jäid seisukohale, et rekonstrueerida  kaupluse pumpla, investeeringu 

maksumusega 46 000 eurot. 

 

 

3. Laeva valla eelarve koostamise, vastuvõtmise, täitmise ja aruandluse kord 

Kuulati eelarve-, majandus- ja keskkonnakomisjoni esimees Elviire Villa selgitusi eelnõu kohta. 

Ettevalmistatud määruse eelnõu vastuvõtmise poolt määrusena oli 4 volikogu liiget, vastu 1 ja 

erapooletud olid 2 volikogu liiget. 

OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 66 “Laeva valla eelarve koostamise, vastuvõtmise, täitmise 

ja aruandluse kord.” 

 

 



 

4. Laeva Lasteaia põhimäärus. 

Kuulati vallavalitsuse liikme Ulvi Viilvere selgitusi eelnõu kohta. 

Istungi juhataja poolt olid  eelnõule tehtud järgmised parandusettepanekud: 

Muuta § 2 lõige 2 ja sõnastada see järmiselt: 

(2) Lasteaia teeninduspiirkond on Laeva valla haldusterritoorium. 

Muuta § 6 lõiget 1 ja sõnastada see järgmiselt: 

(1) Põhimääruse eelnõu kooskõlastavad pedagoogiline nõukogu, hoolekogu ja vallavalitsus. 

Muuta § 7 lõiget 1 ja sõnastada see järgmiselt: 

(1) Lasteaias töötab 2 liitrühma. 

Muuta § 8 lõikeid 12  ja 13 ning sõnastada need järgmiselt: 

(12) Lasteaia päevase lahtiolekuaja otsustab vallavalitsus lähtudes hoolekogu ettepanekust. 

(13) Suveperioodil võib ühendada rühmi ja sulgeda lasteaia kollektiivpuhkuse või remondi tõttu. 

Muuta §10 lõiget 2 punkt 4 ja sõnastada see järgmiselt: 

4) tasuma iga kuu 20-ndaks kuupäevaks  vallavolikogu poolt kehtestatud ulatuses ja korras 

vanemate poolt kaetava osa ja lasteaia hoolekogu poolt otsustatud ning direktori poolt kinnitatud 

toidukulu päeva makusmuse.  

Muuta § 11 lõiget 2 ja sõnastada see järgmiselt: 

(2) Lasteaia personali miinimumkoosseisu määrab lasteaia direktor lähtudes haridusministri 

määrusest ja vallavolikogu poolt kinnitatud  palgafondist. 

Sõnastada ümber § 15 lõige 4 punktid 1, 2 ja 3,  asendada sõnad pedagoogika nõukogu 

pedagoogilise nõukogu koosolekuga ja jätta välja  haridusasutuse juhtkonna osa. 

Muuta § 15 lõige 2 punkti 1 ja sõnastada see järgmiselt: 

1) Valla esindaja hoolekogusse nimetab vallavalitsus oma korraldusega üheks õppeaastaks, 

Muuta § 17 lõiget 3 ja sõnastada see järgmiselt: 

(3) Lasteaia kulud kaetakse kinnitatud eelarve alusel. 

Istungi juhataja tegi ettepaneku lõpetada eelnõu I lugemine, viia  parandused eelnõusse  sisse ja 

jätkata järgmisel volikogul eelnõu II lugemisega. 

Kõik volikogu liikmed nõustusid nimetatud ettepanekuga.  

 

5.  Kohalike teede teehoiukava kinnitamine aastateks 2013-2016 

Istungi juhataja  väitis, et vallavalitsuse poolt volikokku suunatud eelnõusse on tehtud juurde palju 

parandusettepanekuid, see on täiesti erinev eelnõu sellest, mis oli suunatud eelarve,-, majandus- ja 

keskkonnakomisjoni ja  millele tegid komisjoni liikmed ka parandusettepanekuid, sisse on toodud  

hoopis teised teed. (Mäeotsa teest on saanud Laeva- Palupõhja tee, välja on jäänud Koidu -Kabeli, 

Peedu-Möldri, Väänikvere tee kruusakate, Sõra-Kärkna, Ojari, juurde on tulnud Keskuse-Aiu tee). 

Seletuskirjas pole muutmiste kohta midagi kirjutatud. Samuti ei lähe  kokku riigi eelarveliste 

vahendite summad eelarvestrateegias ja teehoiukavas, 21 000 ja 17 000?). 

Arvo Pennonen juhtis tähelepanu sellele, et Laeva Palupõhja tee ehituse puhul on vajalik tellida 

korralik teedeehituse projekt, et see tee ükskord ometi pidama jääks, niisama pole mõtet raha sinna 

kulutada. 

Istungi juhataja tegi tettepaneku katkestada määruse eelnõu I lugemine, jätkata eelnõu  lugemisega 

järgmisel volikogu istungil. Määruse eelnõu seletuskirjas tuua välja ka informatsioon praegu 

kehtiva teehoiukava täitmise kohta. 

Ettepanekuga nõustusid kõik volikogu liikmed. 

 

6. Raudoja (katastriüksus 38301:004:0060) jagamisel tekkivatele katastriüksustele 

sihtotstarvete määramine 

Ettevalmistatud otsuse eelnõu vastuvõtmise poolt otsusena oli kõik 7 volikogu liiget. 

OTSUSTATI: Võtta vastu otsus nr 131 “Raudoja (katastriüksus 38301:004:0060) jagamisel 

tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete määramine.” 



 

 

Volikogu liige Arvo Pennonen lahkub istungilt. 

 

7. Laeva valla eelarvestrateegia aastateks 2013-2016 

Istungi juhataja juhtis tähelepanu asjaolule, et KOFS-i nõudest tulenevalt peab eelarve tulem  

võrduma  likviidsete varade muutuse eelarve osa kogusumma ja  finantseerimistegevuse 

kogusumma vahega.  Volikogule esitatud strateegia vormides paraku nii ei ole.  Teksti sees olev 

selgitav tabel 15 ei lähe kokku rahandusministeeriumile esitamiseks mõeldud vormidega. 

Finantsjuht-pearaamatupidaja Ulvi Viilvere viib parandused tabelitesse  kohe sisse. 

Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et võtta vastu Laeva valla eelarvestrateegia 

aastateks 2013-2016 

Poolt oli 5 volikogu liiget, erapooletu oli 1 volikogu liige. 

OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 67 “Laeva valla eelarvestrateegia aastateks 2013-2016.” 

 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Elviire Villa 

Vallavolikogu esimees 

 


